
PROTOKÓŁ  Nr XIV.2013
z obrad Sesji  nadzwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój,

która odbyła się  w dniu  27 sierpnia 2013r. w godz. 15.00 – 16.10
w sali obrad Rady Miasta

Podjęto uchwały:

Nr XIV.104.2013 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój.

Nr XIV.105.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie 
budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok.

Nr XIV.106.2013 w sprawie przystąpienia Miasta Jastrzębie-Zdrój do realizacji 
projektu  partnerskiego „Internet  w każdym domu. 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Subregionie 
Zachodnim Województwa Śląskiego”

Ad. 1
Otwarcie XIV Sesji nadzwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad.

Otwarcia  XIV Sesji  nadzwyczajnej  dokonał  przewodniczący Rady Miasta  –  Tadeusz 
Sławik. Powitał zebranych i stwierdził,  na podstawie listy obecności, że obrady sesji są 
prawomocne, ponieważ udział w sesji bierze wymagana liczba radnych. 
Udziału w sesji nie wzięli radni: Paweł Jagodziński, Łukasz Kasza, Andrzej Matusiak, 
Janusz Ogiegło, Elżbieta Siwiec-  usprawiedliwieni.

Lista obecności stanowi załącznik  Nr 1  do niniejszego protokołu.

Zgodnie  z  zapisami  ustawy,  porządek  obrad  wraz  z  projektami  uchwał  otrzymali 
wszyscy radni.
Porządek obrad stanowi załącznik  Nr 2  do niniejszego protokołu.

Ad.  2
Wybór komisji uchwał i wniosków.

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodn. RM
- W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa, zgłaszam do pracy w komisji 
radnego Damiana Gałuszkę  -  wyraził zgodę.

Ryszard Piechoczek
- W imieniu  Klubu  Radnych Sojusz  Lewicy  Demokratycznej,  zgłaszam do  pracy 
w komisji radnego Witolda Kosiorka.

Andrzej Kinasiewicz  -  WiceprzePrzewodn. RM
- Kto z państwa jest za podanym składem komisji uchwał i wniosków ?

za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0
Andrzej Kinasiewicz   
Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków, został przyjęty jednogłośnie.

Karta  z  wynikami  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik   Nr  3  do  niniejszego 
protokołu.



Ad.  3
Podjęcie uchwał w sprawach:

Przewodniczący komisji uchwał i wniosków radny Witold Kosiorek przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój.

Dariusz Holesz -  Skarbnik Miasta
Proponowane zmiany dotyczą zadań inwestycyjnych, naprawa ulicy Węglowej – środki 
pochodzą  z  Jastrzębskiej  Spółki  Węglowej,  dokładnie  KWK  Borynia-Zofiówka-
Jastrzębie”, następny punkt dotyczy dwóch projektów: uczymy się poprzez zabawę – 
place zabaw w parku Witczaka. Łącznie wydamy na pierwszy plac zabaw wydamy 234 
tys.  zł,  na  drugi  236  tys.  złotych.  W  tym  roku  projekty-  w  przyszłym  roku 
wykonawstwo. Wnoszę jednocześnie autopoprawkę w podstawie prawnej projektów 
uchwał, w związku z ukazaniem się tekstu jednolitego ustawy o finansach publicznych. 

Jerzy Lis
Środki  na  budowę  placów  zabaw  przeznaczone  są  z  zadania  „Budowa  ulicy 
Kasztanowej”,  ulica  ta  nie  została  jeszcze  zmodernizowana,  na  jakiej  podstawie 
przeniesiono środki? Poza tym co obejmują przedsięwzięcia ponad nazwą „uczymy się 
poprzez zabawę?

Marian Janecki
Ul.  Węglowa  jest  to  zadanie  również  drogowe,  place  zabaw  to  wspólny  wniosek 
z  miastem  partnerskim  Hawirzowem,  jest  to  jeden  duży  plac  zabaw,  dla  dzieci 
młodszych i starszych. Będzie tam element tradycji czeskiej, to samo dotyczy drugiej 
strony. 

Lucyna Maryniak
Czy te place zabaw będą monitorowane?
Czy  jest  szansa,  aby  miasto  budowało  place  zabaw  wspólnie  ze  spółdzielniami 
mieszkaniowymi. 

Marian Janecki
To nie są środki typowo unijne, środki te są w ramach współpracy trans granicznej. 
Projekt ten zakłada założenia dotyczące lokalizacji,  zaplanowane przez nas miejsce 
wpisuje się w te założenia. 

Lucyna Maryniak 
Czy przewiduje się budowę na osiedlach, wspólnie ze spółdzielniami?

Marian Janecki
W mieście powstaje dużo nowych placów zabaw, na terenach miejskich może budować 
miasto, na terenach spółdzielni- spółdzielnie. 

Andrzej Kinasiewicz
Systemu monitoringu w projekcie nie ma. 

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
- Czy są jeszcze pytania do projektu uchwały ? Nie widzę.  Kto z państwa jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ?

Uchwała  Nr  XIV.104.2013  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój została przyjęta głosami: za - 17, przeciw 
- 0, wstrzymujących się - 0.



Andrzej Kinasiewicz   
Stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.

Karta  z  wynikami  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik   nr  4   do  niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący komisji uchwał i wniosków radny Witold Kosiorek przedstawił projekt 
uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XV.191.2012  Rady  Miasta  Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 20 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok.

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
- Czy  są  pytania  do  projektu  uchwały  ?  Nie  widzę.   Kto  z  państwa  jest  za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ?

Uchwała Nr XIV.105.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok została przyjęta głosami: za - 17, przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0.

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
Stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.

Karta  z  wynikami  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik   nr  5   do  niniejszego 
protokołu.

Andrzej Kinasiewicz
Do Przewodniczącego Rady Miasta w dniu wczorajszym wpłynęło pismo, dotyczące
wprowadzenia do porządku obrad dzisiejszej Sesji Rady Miasta projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia Miasta Jastrzębie-Zdrój do realizacji projektu partnerskiego  
„Internet w każdym  domu. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Subregionie 
Zachodnim Województwa Śląskiego”. 

Kto  z  państwa  jest  za  przyjęciem  wniosku  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad 
wprowadzenie projektu uchwały  w sprawie  przystąpienia Miasta Jastrzębie-Zdrój do 
realizacji  projektu  partnerskiego  „Internet  w każdym   domu.  Przeciwdziałanie 
wykluczeniu  cyfrowemu  w  Subregionie  Zachodnim  Województwa  Śląskiego”.

Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu 
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Miasta  Jastrzębie-Zdrój  do  realizacji 
projektu  partnerskiego  „Internet  w każdym   domu.  Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu w Subregionie Zachodnim Województwa Śląskiego” 
został przyjęty głosami:  za - 17, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.

Andrzej Kinasiewicz   
Stwierdzam, że rada przyjęła wniosek jednogłośnie.

Karta  z  wynikami  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik   nr  6   do  niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący komisji uchwał i wniosków radny Witold Kosiorek przedstawił projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Miasta  Jastrzębie - Zdrój  do  realizacji projektu
partnerskiego   „Internet  w  każdym   domu. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu
w Subregionie Zachodnim Województwa Śląskiego”



Michał Domagała – Naczelnik Wydziału Polityki Gospodarczej i Promocji
W styczniu br.  Związek Subregionu Zachodniego  z siedzibą w Rybniku zwrócił się  do 
Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój z propozycją  wspólnej aplikacji o środki finansowe w 
ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 8. Oś. Priorytetowa Społe-
czeństwo informacyjne – zwiększenie innowacyjności gospodarki, Działanie 8.3. Prze-
ciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu –  eInclusion.  W  ramach  projektu  przewi-
dziano objąć  wsparciem  30  gospodarstw  domowych  oraz  utworzyć/zmodernizować 
5punktów dostępu do internetu: 
Ośrodek Pomocy Społecznej  – 2 stanowiska 
Noclegownia przy ulicy Wodzisławskiej - 1 stanowisko w noclegowni, 
Miejska Biblioteka Publiczna Filia nr 2 Masnówka – 13 stanowisk, 
Miejska Biblioteka Publiczna Filia nr 8 Biblioteka  w WSS nr 2 – 3 stanowiska,
Świetlica Środowiskowa przy Zespole Szkół Mistrzostwa Sportowego – 2 stanowiska.
Celem projektu  jest  zapewnienie  dostępu do  Internetu  dla  osób zagrożonych wy-
kluczeniem cyfrowym z powodu trudnej sytuacji materialnej lub niepełnosprawności.
Ze względu na  poziom dofinansowania projektów w ramach PO IG, który wynosi 100 
% wartości  kosztów kwalifikowanych – Jednostki Samorządu Terytorialnego biorące w 
nim udział  nie ponoszą żadnych kosztów związanych z jego realizacją. Do obowiąz-
ków  Urzędu  Miasta  Jastrzębie-Zdrój  będzie  należało  poniesienie  kosztów  trwałości 
projektu przez okres 5 lat.  
Szacunkowe koszty trwałości projektu dla 30 komputerów dla gospodarstw domowych
wynosi   1650 zł  (koszt miesięczny),  19 800,00 zł  (koszt roczny), na okres 5 letni 
wynosi 99 000,00 zł.  W marcu br. został podpisany przez potencjalnych partnerów 
projektu list intencyjny w sprawie wspólnej realizacji projektu pt. „Internet w każdym 
domu. Przeciwdziałanie wykluczeniu  cyfrowemu w Subregionie Zachodnim Wojewódz-
twa Śląskiego”. W dniu 23.08.2013 roku do  Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój wpłynęła 
informacja o przyznanym dofinansowaniu dla w/w projektu. Podpisanie umowy o do-
finansowanie projektu planowane jest w terminie do  4 września 2013r.

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
- Czy  są  pytania  do  projektu  uchwały  ?  Nie  widzę.   Kto  z  państwa  jest  za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ?

Uchwała Nr XIV.106.2013 w  sprawie  przystąpienia  Miasta  Jastrzębie –
Zdrój  do realizacji projektu partnerskiego   „Internet  w  każdym   domu. 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Subregionie Zachodnim 
Województwa Śląskiego” została przyjęta głosami: za - 17, przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0.

Andrzej Kinasiewicz  -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
Stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.

Karta  z  wynikami  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik   nr  7   do  niniejszego 
protokołu.

Ad.  4
Wolne  głosy  i  wnioski.

Marian Janecki – Prezydent Miasta
W  sierpniu  wpłynęło  pismo  z  Urzędu  Marszałkowskiego  dotyczące  propozycji 
przekazania Szpitala Wojewódzkiego – naszemu miastu. 

Prezydent Miasta odczytał pismo Marszałka Województwa Śląskiego z dnia 8 sierpnia 
2013r., kserokopia pisma stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.



W  interesie  pacjentów  i  mieszkańców  naszego  miasta  nie  jest  dobrze  myśleć  o 
przejęciu tego szpitala, gdyż  perspektywie czasowej szpital ten stałby się szpitalem 
powiatowym, a nie specjalistycznym jak jest obecnie. Za pozytywną decyzją poszłyby 
również zmiany polegające na odpływie kadry lekarskiej, ponadto kwestie finansowe 
byłyby obciążające  gdyż szpital jest zadłużony.
Podtrzymuję stanowisko, że będzie miała miejsce pomoc miasta dla szpitala w postaci 
sprzętu oraz ulg podatkowych. 

Tadeusz Markiewicz
Składam wniosek do Prezydenta Miasta dotyczący przystąpienia do natychmiastowej 
przebudowy ulicy Komuny Paryskiej i zwiększenie środków na to zadanie. 

Wniosek stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Andrzej Kinasiewicz
W poprzednich latach były silne zakusy dotyczące przeniesienia oddziału neurochirurgii 
do  Rybnika,  jeśli  stracimy  rangę  szpitala  wojewódzkiego  to  takie  działania  będę 
jeszcze bardziej  nasilone.  W interesie mieszkańców jest,  aby szpital  zapewniał  jak 
najszerzej pojmowaną pomoc medyczną. 

Marian Janecki
W Urzędzie  marszałkowskim od ok.  pół  roku leży  wniosek  w sprawie  zwiększenia 
środków  na  dofinansowanie  II  etapu  Drogi  Głównej  Południowej.  Po  rozmowie  z 
Marszałkiem odpowiedzialnym za  środki  unijne  otrzymałem informację,  iż  poprzez 
niezgodność  polskiego prawa z  prawem unijnym,  Komisja  Europejska nie  chce się 
zgodzić na podniesienie tego dofinansowania, uważamy, że to nie jest dofinansowanie 
tylko podniesienie procentu, którego nam nie przyznano wcześniej. Czekamy obecnie 
na odpowiedź, sprawa dotyczy ponad dwudziestu milionów złotych. 

Jerzy Lis
Pytam o place zabaw na ul. Moniuszki na osiedlu Przyjaźń, było zaplanowane 60 tys. 
zł. Ponadto byłem ostatnio na ul. Pszczyńskiej, przy tzw. „Manhattanie”, teren nie jest 
uporządkowany, dzieci biegają w wysokiej trawie, drzewa nie są przycięte. 

Marian Janecki
Jesteśmy w trakcie spotkań w sprawie rozwiązań technicznych na placach zabaw.
W najbliższym czasie przetarg będzie ogłoszony.

Lucyna Maryniak
W  związku  z  ofertami  leczenia  niepublicznych  zakładów  opieki  zdrowotnej  spoza 
miasta,  zadaję pytanie- czy my jesteśmy zupełnie bezsilni  wobec ofert  firm spoza 
naszego miasta, które realizują tu zadania, a często się z nich nie wywiązują. 

Franciszek Piksa
NZOZ  z  Gdańska  otrzymał  kontrakt  ze  śląskiego  oddziału  Narodowego  Funduszu 
Zdrowie.  W  Katowicach  poinformowano  mnie,  iż  mammobusy  winny  zaspokoić 
potrzeby gmin, w których jest trudniejszy dostęp do tego rodzaju usług. Nasze miasto 
jest w pełni zaspokojone w potrzeby wykonywania mammografii, natomiast problem 
jest z dalszym leczeniem, gdyż może być sytuacja że jastrzębski lekarz nie będzie 
chciał wziąć odpowiedzialności za zdjęcie zrobione przez NZOZ gdański. Ta sprawa jest 
przez nas zgłaszana do śląskiego oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia. 



Franciszek Franek 
Od dłuższego czasu nic się nie dzieje na ulicy Kasztanowej, gdzie od dłuższego czasu 
nic się nie dzieje..…czy jest możliwość że osoby niepełnosprawne będą się poruszać 
tymi drogami.

Maria Pilarska – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji
Na  ulicy  Kasztanowej  wykonana  jest  kanalizacja  deszczowa  i  oświetlenie,  mam 
przyrzeczenie  że  do  30  listopada,  bo  taka  jest  data  umowna,  ta  ulica  będzie 
wykonana.  Lampy  są  założone  wysokie,  ze  względu  na  częste  dewastacje  lamp 
niskich.  

Franciszek Franek
Czy lampy nie zostaną zasłonięte przez rozrastające się kasztanowce?

Maria Pilarska
Kasztany  po  tej  stronie  są  wycięte,  a  z  drugiej  strony  ulicy  wpływają  pisma 
mieszkańców o wycięcie drzew. Na to odpowiedź może być tylko negatywna. W parku 
ścieżki robione są systematycznie idąc od ulicy 1 maja, ścieżka główna będzie już 
ostatnim etapem.  Schody,  które  są  obecnie  zamknięte,  będą obejmowały  również 
przejścia dla niepełnosprawnych. 

Franciszek Franek
Obecnie niepełnosprawni nie mogą poruszać się po parku?

Maria Pilarska
Są przejścia płaskie, można przejść poprzez alejki szutrowe, do alei głównej. 

Jerzy Lis
Lampy w Jarze Południowym bardzo często nie świecą. 

Maria Pilarska
Lampy w Jarze Południowym są wymieniane prawie codziennie któraś, na bieżąco. 

Tadeusz Sławik 
Pragnę  państwa  poinformować  i  zaprosić  w  najbliższą  niedzielę  na  obchody 
uroczystości 74. rocznicy bitwy o Bożą Górę. 

Ad.  5
Zakończenie  obrad  Sesji.

Andrzej Kinasiewicz   -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta
- Dziękuję państwu za udział w obradach  Sesji zwyczajnej. Zamykam obrady XIV 
Sesji nadzwyczajnej  Rady Miasta.

Protokołowała
Agnieszka Bąk


